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Protokół Nr LXXIV.2O23 
z sesji zwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie 

odbytej w dniu 27 stycznia 2023 r.

Obrady Rady Powiatu zostały rozpoczęte o godzinie 11—, a zakończone o godzinie 13—. 
W sesji wzięło udział 16 radnych, na ogólną liczbę 17 radnych, zgodnie z listą obecności. 
Listy obecności radnych oraz osób zaproszonych obecnych na sesji stanowią kolejno 
załączniki nr 1 i nr 2 do niniejszego protokołu.
Obradom przewodniczyła pani Bożena Kornacka - Przewodnicząca Rady Powiatu 
w Opatowie, która powitała wszystkich obecnych.
Nieobecna 1 osoba pan radny Wojciech Majcher.
Podczas rozpoczęcia obrad nieobecny pan radny Jacek Dwojak.

Ad. 1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka wypowiedziała formułę „otwieram obrady sesji rady 
powiatu". Następnie poprosiła o zalogowanie się do systemu do głosowania elektronicznego. 
Obecni radni w liczbie 15 zalogowali się do systemu. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że 
obrady są prawomocne.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z LXVII sesji Rady Powiatu w Opatowie z dnia 12 września 2022 
r. wznowionej w dniu 28 listopada 2022 r.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka zapytała, czy są uwagi do protokołu z LXVII sesji Rady 
Powiatu w Opatowie z dnia 12 września 2022 r. wznowionej w dniu 28 listopada 2022 r.

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie protokół 
z poprzedniego posiedzenia.

W głosowaniu jawnym protokół Nr LXVII został przyjęty jednogłośnie.

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (15) Aneta Bławat, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara Kasińska, 
Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, Wiesława 
Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Kazimierz 
Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu.
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Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka zapytała, czy są uwagi do protokołu z poprzedniego 
posiedzenia.

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie protokół 
z poprzedniego posiedzenia.

W głosowaniu jawnym protokół Nr LXXIII został przyjęty jednogłośnie.
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (15) Aneta Bławat, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara Kasińska, 
Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, Wiesława 
Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Kazimierz 
Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu.

Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad.
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z LXVII sesji Rady Powiatu w Opatowie z dnia 12 września 2022 r. 

wznowionej w dniu 28 listopada 2022 r.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
4. Przyjęcie porządku obrad.
5. Okresowa informacja o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami.
6. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
7. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:
a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2023- 2026,
b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok,
c) w sprawie przystąpienia do realizacji zadania w ramach Programu „Opieka 

wytchnieniowa" - edycja 2023 realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego,
d) w sprawie przystąpienia do realizacji zadania w ramach Programu „Asystent osobisty 

osoby niepełnosprawnej'' - edycja 2023 realizowanego ze środków Funduszu 
Solidarnościowego,

e) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia dla rodzin 
zastępczych zawodowych,

f) w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2023 r.,
g) w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Opatowie na 2023 r.,
h) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji budżetu, finansów, rozwoju gospodarczego 

i promocji powiatu na 2023 r.,
i) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji oświaty, sportu, zdrowia i pomocy 

społecznej na 2023 r.,
j) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg 

i transportu na 2023 r.,
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k) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 r.,
I) w sprawie przyjęcia sprawozdania Starosty Opatowskiego z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku za 2022 rok,
m)w sprawie wniosku dotyczącego działalności Szpitala Św. Leona sp. z o.o. z siedzibą 

w Opatowie,
n) w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli w szkołach

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Opatowski na rok 2023, 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli oraz form 
i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane,

o) w sprawie określenia zasad udzielania i wymiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach 
i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Opatowski.

8. Zapoznanie się ze sprawozdaniem Przewodniczącego Rady Powiatu z realizacji planu 
pracy za 2022 r.

9. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z działalności Komisji skarg, wniosków i petycji za 2022 
r.

10. Zapoznanie się ze sprawozdaniem Komisji Rewizyjnej z realizacji planu kontroli za 2022 r.
11. Zapoznanie się sprawozdaniami z realizacji planów prac komisji Rady Powiatu 

w Opatowie za rok 2022:
a) Komisji budżetu, finansów, rozwoju gospodarczego i promocji powiatu,
b) Komisji oświaty, sportu, zdrowia i pomocy społecznej,
c) Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu,
d) Komisji Rewizyjnej.
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
13. Zakończenie obrad LXXIV sesji Rady Powiatu.

Pani Przewodnicząca odczytała powyższy projekt porządku obrad, a następnie powiedziała, 
że jeśli nie zobaczy zgłoszeń przystąpi do poddania odczytanej treści pod głosowanie.

Wobec braku zgłoszeń poddała treść porządku obrad pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (15) Aneta Bławat, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara Kasińska, 
Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, Wiesława 
Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Kazimierz 
Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Kontynuując pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
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Ad. 5. Okresowa informacja o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka udzieliła głosu panu Tomaszowi Stańkowi - Staroście 
Opatowskiemu, który przedstawił okresową informację o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy 
sesjami stanowiącą załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.
Na poczqtku realizacji niniejszego punktu na salę obrad wszedł pan radny Jacek Dwojak godz. 
11:10. Od tej pory dalsze obrady toczyły się w obecności 16 - osobowego składu radnych.

Pani Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do pana Starosty w realizowanym punkcie.

O głos poprosił pan radny Bogusław Włodarczyk powiedział, że pan Starosta w ramach 
informacji powiedział, że Zarząd Powiatu dziś podjął decyzję dotyczącą wydzierżawienia, czy 
udostępnienia w Zespole Szkół w Ożarowie im. Marii Skłodowskiej-Curie. Poprosił, o szerszą 
informację komu, na jak długi okres czasu.

O głos poprosiła również pani radna Barbara Kasińska, która dołączyła się do gratulacji dla 
naszych nauczycieli, młodzieży, dyrektorów, którzy prowadzą szkoły, ponieważ wszystkie trzy 
szkoły otrzymały tarcze. To świadczy o naprawdę wysokim poziomie nauczania w naszych 
szkołach. To jest dla nas bardzo ważne i chciałabym żeby to tutaj zabrzmiało, ponieważ taki 
ranking jest co roku ogłaszany właśnie w miesiącu styczniu i bierze się pod uwagę wyniki 
egzaminów zewnętrznych, jak również osiągnięcia w konkursach, olimpiadach na szczeblu 
centralnym. Tych osiągnięć nasza młodzież ma bardzo dużo. W związku z tym mam taką 
refleksję, ponieważ pamiętam w marcu 2021 r., kiedy my tutaj jako Komisja oświaty 
zebraliśmy się i dyskutowaliśmy o sieci szkół, i pewnie różne uwarunkowania były związane 
z naszym głosowaniem, ale ja pamiętam, że za odpowiednią siecią szkół byłam ja i tutaj 
wstrzymał się pan Radny Adam Rozszczypała. Dlaczego o tym mówię, bo wtedy wyszłam z tej 
sali z takim rozgoryczeniem, bo miałam wrażenie, że tą decyzją wspieramy szkołę prywatną. 
Teraz cieszę się, że jednak okazało się, że ja miałam rację i jeszcze raz gratuluję 
nauczycielom, młodzieży i dziękuję za wsparcie, pomoc dla naszych jednostek oświatowych - 
mówiła pani radna B. Kasińska.

O głos poprosiła pan Andrzej Gajek - radny, Członek Zarządu Powiatu w Opatowie, który 
w odpowiedzi na pytanie pana radnego Bogusława Włodarczyka poinformował, że uchwała 
zarządu w tej sprawie została podjęta w dniu dzisiejszym. Dotyczyło to kontynuacji wynajmu 
dwóch garaży w Ożarowie znajdujących się na terenie Zespołu Szkół w Ożarowie. Te garaże 
są wynajmowane dla osób prywatnych i skończył się 3-letni okres ich wynajmu. W tej chwili 
jest kontynuacja, w związku z tym, zgodnie z przepisami należało wyrazić taką zgodę. 
Stawki/opłaty będzie ustalać pani Dyrektor jako prowadząca Zespół Szkół w Ożarowie - 
zakończył wypowiedź pan A. Gajek.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Staroście Tomaszowi Stańkowi, który ad 
vocem wypowiedzi pani radnej Barbary Krasińskiej powiedział, że ponieważ ten ranking 
świadczy o tym, że mamy zaplecze i mamy też dobrą kadrę, która potrafi osiągnąć sukcesy 
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i zainteresować uczniów branżą jaką jest Internet i cyberprzestrzeń. Wiem, że mamy 
konkurencję w prywatnej szkole i to mocną konkurencję, ale mam nadzieję, że damy radę 
i wykorzystamy swój potencjał i tą klasę utworzymy. Zależy nam żeby taką kasę utworzyć. Na 
pewno, jeżeli będzie 12 osób, to nie będzie takiego też rachunku ekonomicznego żeby tą 
klasę utworzyć. Natomiast myślę, że będzie więcej chętnych bo do tej pory ta młodzież, która 
była chętna uczestniczyć w technikum, przechodziła do klas politechnicznych, ale jestem 
przekonany i będziemy wszystko robić żeby w tym roku zrobić nabór - zakończył wypowiedź 
pan Starosta T. Staniek.

O głos poprosiła ponownie pani radna Barbara Kasińska, która powiedziała, że na pewno 
różne inne czynniki, o których rozmawiamy i w szkole też zdecydowały, ale to taki poważny 
problem był tego typu, że przez 2 lata nie mieliśmy tej kontynuacji. Dziękuję, że pan Starosta 
zauważył, że i kadrę mamy dobrą, dobre wyposażenie i może uda się teraz. Jeśli mówimy 
o kadrze to należy wspomnieć nasze liceum, które osiąga bardzo wysokie wyniki 
w konkursach, olimpiadach - mówiła pani radna B. Kasińska.

O głos poprosił pan Kazimierz Żółtek - radny, członek Zarządu Powiatu w Opatowie, który 
powiedział, że trwają rozmowy na temat tworzenia klasy informatycznej, odtworzenia tego 
stanu jaki mieliśmy. Mieliśmy, mamy świetnych specjalistów, mamy bazę i te rozmowy się 
toczą. Mocno przystąpimy do tego żeby reaktywować tam to, co było dobre. Dziękuję - 
zakończył wypowiedź pan K. Żółtek.

Następnie pani Przewodnicząca B. Kornacka powiedziała, że na sesji obecny jest pan 
Dyrektor Powiatowego Centrum Kultury w Opatowie i jeśli ktoś ma jakieś pytania, to prosi 
o ich zadawanie, gdyż z uwagi na obowiązki nie może pozostać do końca obrad.

O głos poprosił pani radna Aneta Bławat, która zwracając się do pana dyrektora 
A. Wołosa powiedziała, że z uwagi na fakt, iż w różnych sytuacjach jako radni dowiadujemy 
się o drobnych problemach, które wynikają w Podziemiach Opatowskich, a chodzi dokładnie 
fakt zalewania jednej sali. Chcielibyśmy dowiedzieć się, tak naprawdę od początku, kiedy to 
się zaczęło, czy zostały już ustalone powody. Słyszeliśmy o ekspertyzie, która ma być 
wykonywana, a więc kto zlecił tą ekspertyzę, ile ona będzie kosztowała, kiedy ona się 
zakończy. Na Komisji budżetu czytałam taką prośbę do Zarządu Powiatu, aby o takich 
sytuacjach informować radnych, bo jest to niewskazane abyśmy się dowiadywali o różnych 
sytuacjach związanych z problemami naszych jednostek, a tutaj chodzi o turystykę 
i promocję powiatu, od osób postronnych. Także, bardzo prosimy żeby takie informacje, 
niekoniecznie na sesji, po prostu na komisjach wybrzmiewały, żebyśmy zawsze mieli wiedzę 
w temacie - zakończyła wypowiedź pani radna A. Bławat.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Adrianowi Wołosowi - zastępcy Dyrektora 
Powiatowego Centrum Kultury w Opatowie.
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Głos zabrał pan dyrektor A. Wołos, który powiedział, że problem z zalewaniem podziemnej 
trasy turystycznej wystąpił pod koniec zeszłego roku. Z tego, co udało mu się 
ustalić w rozmowach z pracownikami, którzy pracują dłużej niż on w Powiatowym Centrum 
Kultury i z osobami, które znają Podziemną Trasę Turystyczną. Dodał, iż problem 
z występowaniem wody zwłaszcza w okresie jesienno-zimowym w Podziemnej Trasie 
Turystycznej był zawsze. Niemniej jednak przynajmniej w opinii tych osób, nie był nigdy 
w takiej skali w jakiej wydarzyło się to pod koniec zeszłego roku. Przyczyny na chwilę obecną, 
nie są znane, ponieważ nie dysponujemy żadną ekspertyzą, która by w sposób jasny 
i klarowny odpowiedziała, że przyczyna leży w tym, czy innym miejscu. Dlatego też nie chcę 
deklarować w żaden sposób, ponieważ mógłbym kogoś po prostu urazić albo skrzywdzić taką 
opinią, a prawda może być zupełnie inna. Jeśli chodzi o dokumentację. Jesienią pod koniec 
roku 2021 była prowadzone, były prowadzone prace przez naukowców z Polskiej Akademii 
Nauk pod kierunkiem Pana Profesora Pileckiego, którzy wydali w styczniu ubiegłego roku 
opinie po badaniach sonarami i przyrządami, które prześwietliły w głąb strukturę podłoża 
i ścian Podziemnej Trasy Turystycznej. Raport jest napisany w sposób dość przystępny. 
Gdyby ktoś chciał się zapoznać, to możemy go oczywiście udostępnić. W raporcie jest 
zapisane, że studnia znajdująca się w sąsiadującym z naszymi podziemiami budynku Sądu 
w Opatowie, która ma zwierciadło na głębokości ponad 15 m może być zagrożeniem dla 
Podziemnej Trasy Turystycznej i konieczne są dalsze prace, które należy wykonać, tj. 
poważniejsze badania. Prowadziliśmy rozmowy właśnie w tej sprawie. Koszt takich badań 
jest szacowany w granicach 200.000,00 zł - 300. 000,00 zł. Jest to ekspertyza geologiczna, 
inwentaryzacja geologiczna, która przeprowadzona przy pomocy specjalistycznych narzędzi 
stosowanych w tej branży mogłaby opisać całą strukturę geologiczną otaczającą Podziemną 
Trasę Turystyczną. Następnie, po tych badaniach moja przełożona, którą natenczas zastępuje 
Pani Dyrektor Paulina Bakalarska, pozyskała z Akademii Górniczo-Hutniczej dokumentację, 
tak jakby dokumentację projektową z tych czasów kiedy Podziemna Trasa Turystyczna pod 
koniec lat siedemdziesiątych i na początku lat 80, pod kierunkiem Profesora Strzeleckiego, 
kiedy podziemna trasa była zabezpieczana i przystosowywana do ruchu turystycznego. Ta 
dokumentacja obecnie znajduje się w firmie, która w sposób graficzny ją obrobi, przystosuje 
do łatwego elektronicznego odczytywania. Jesteśmy w stałym kontakcie z tą firmą i staramy 
się żeby to było jak najszybciej. Udało nam się w ostatnim czasie wejść we współpracę 
z pracownikiem naukowym Akademii Górniczo-Hutniczej, który najprawdopodobniej 
w przyszłym tygodniu przyjedzie i będzie chciał w ramach swojej pracy naukowej i rozwoju 
swojej kariery nieodpłatnie wykonać dalej idące badania niż to, to czym dysponujemy na 
chwilę obecną. Jeśli chodzi o Podziemną Trasę Turystyczną i problem wody, to jest 
codziennie, na bieżąco usuwana przy pomocy pomp elektrycznych. Pompy podpięte są 
w sposób bezpieczny dla pracowników Podziemnej Trasy Turystycznej i dla turystów. 
Wszelkie instalacje i przyłączenia prądu są wykonane przez fachowca z uprawnieniami, tak 
aby nie stwarzało to dla nikogo zagrożenia. Ruch turystyczny odbywa się w sposób normalny 
- zakończył wypowiedź pan A. Wołos.

Podczas realizacji niniejszego punktu salę obrad opuściły:
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- pani Wicestarosta Małgorzata Jalowska godz. 11:17 - powrót na salę godz. 11:20, 
- pani radna Wiesława Słowik godz. 11:19 - powrót na salę godz. 11:20.

Wobec braku głosów pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku 
obrad.

Ad. 6. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w realizowanym punkcie.

O zabranie głosu poprosił pan radny Bogusław Włodarczyk, który powiedział, że na ostatniej 
sesji, tak jak i cała rada głosował za budżetem powiatu. Przeprosił wówczas, że będzie musiał 
opuścić sesję wcześniej. O tym, że dyskusja na Radzie Powiatu poszła do porównania 
budżetów poprzedniej kadencji z budżetem tej kadencji nie wiedziałem. Podczas posiedzenia 
Rady Gminy Wojciechowice, gdzie uczestniczyłem wraz z Panią Przewodniczącą 
i Wiceprzewodniczącą, Pani Przewodnicząca była uprzejma porównać projekt budżetu na rok 
2023 z projektem budżetu na rok 2019. Wychodziło z tego, że jedni są super, drudzy do 
niczego. Pozwoliłem sobie odtworzyć końcówkę sesji i posłuchać Państwa wystąpień 
i porównań w tym temacie- mówił pan radny B. Włodarczyk. Kontynuując pan radny 
przestawił dane dotyczące budżetu za rok 2018, bo za taki mogła odpowiadać poprzednia 
Rada Powiatu. Porównał również ceny produktów spożywczych, pszenicy, saletry amonowej, 
a także płacy minimalnej w roku 2018. Oznajmił, iż posiada porównanie cen materiałów 
budowlanych i innych produktów ale nie chce się do tego odnosić. Korzystając z tej okazji 
przypomniał, że w ostatnich czterech latach średnio oddawane było 60 km dróg w każdej 
gminie. Wskazał na wzrost kosztów budowy chodników, dróg. Wspomniał o remontach dróg 
powiatowych i budowie chodników wykonanych w poprzedniej kadencji, również 
współfinansowaniu takich inwestycji przy drogach wojewódzkich chodnik w Kobylanach oraz 
w Iwaniskach. Pan radny przypomniał także, że za 500.000,00 zł zrobiona została placówka 
dla dzieci w Tarłowie, gdzie dziś koszt tego typu inwestycji wzrósł dziesięciokrotnie. 
Kontynuując wypowiedź pan radny odniósł się także do termomodernizacji, przebudowy hali 
przy Zespole szkół w Ożarowie im. Marii Skłodowskiej - Curie, inwestycjach dot. warsztatów 
terapii zajęciowej, Dziennych Domów Seniora. Stowarzyszenie „ Nasze Kobylany" utworzyło 
żłobek w Opatowie, później było przedszkole, też był dom seniora, ale powiat otrzymywał 
z tego tytułu w ramach kosztów za funkcjonowanie stowarzyszenia, 16 tys. zł miesięcznie - 
taki był wpływ do szkoły. Przypomniał również o kompletnej przebudowie DPS w Sobowie, 
inwestycjach poczynionych (przy współfinansowaniu ze środków zewnętrznych) 
w Specjalnym Ośrodku Szkolno - Wychowawczym w Sulejowie, Dębnie, Zespole Szkół Nr 2 
w Opatowie, Zespole Szkół nr 1 w Opatowie - pełnowymiarowa hala, termomodernizacja, 
przebudowa warsztatów i zakup wyposażenia warsztatów, drogi dojazdowe. Następnie pan 
rady B. Włodarczyk przypomniał o inwestycjach poczynionych w odniesieniu do Domu 
Pomocy Społecznej w Zochcinku, a także powstałego w poprzedniej kadencji placu zabaw, 
lodowiska przy Promenadzie. Pan radny powiedział również, że jest w posiadaniu danych 
dotyczących porównania budżetów innych powiatów, jak również gmin powiatu 

Protokół Nr LXXIV.2023 z sesji zwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie VI kadencji odbytej w dniu 27 stycznia 2023 r. Str.7



OR-II.0002.74.2023

opatowskiego tj. jaki budżet był w roku 2018 i jaki był w 2022. Kontynuując pan radny 
powiedział, że są dwa sąsiednie powiaty, powiat ostrowiecki. U nas budżet wzrósł o 15%, 
o czym mówiłem, ze 120, ze 110 na 127 jeśli wykonamy. Myśmy mieli 110. W roku 2018 
powiat miał ostrowiecki 135. Dzisiaj powiat ostrowiecki miał na koniec poprzedniego roku 
200, więc budżet procentowo wzrósł o 46%. Budżet powiatu sandomierskiego pomimo, że 
jest większy sporo od nas, w związku z rozwojem Domów Pomocy Społecznej, szkół 
w powiecie opatowskim był większy niż w powiecie sandomierskim, bo u nas był 210, 
w powiecie sandomierskim był 91.440.000 zł, ale w 2022 roku Sandomierz budżet miał 
122.795.000 zł. Wzrósł o 33,96%, po prostu, w temacie i żeby już kończyć to porównajmy 
jeszcze, jeśli już porównujemy nasze gminy, bo najłatwiej na naszym terenie. Gmina Iwaniska 
budżet miała 27.900.105 zł w 2018 r., w tym roku 38.777.528 zł. Gmina Opatów miała 
48.765.000 zł, a dzisiaj ma 70.664.000 zł, to jest 45% w górę. Podobnie gmina Ożarów miała 
55.905.921 zł, w roku 2022 budżet Ożarowa, tak jak nasz, przed podliczeniem 81.126.522 zł - 
45%. Gmina Baćkowice miała budżet 23.554.590 zł - 2022 r., 33.287.000 zł - 41%. Gmina 
Sadowię, rekordzista - budżet prawie o 100% zwiększyła, z 15.776.000 zł na 33.536.000 zł, 
gmina Tarłów w 2018 r. Pan Burmistrz miał budżet 20.724.369 zł w roku 2022 miał 
32.601.000 zł, 57% w górę. Gmina Wojciechowice gdzie rozpoczynaliśmy to porównanie, 
Pani Przewodnicząca, budżet gminy Wojciechowice w roku 2018 był 20.118.920 zł. Rok 2002. 
33.719.000 zł, 67%. Nie mówię, że jest źle, tylko jeśli słyszę, jak zastaliśmy budżet wydatki 87 
milionów dzisiaj mamy 15 milionów, proszę mi pokazać, gdzie to było i gdzie to jest. Na ten 
rok wyjątkowo inwestycyjnie budżet dla samorządu wynosi 37 milionów i dobrze. 
Dowiedziałem się też, że z tych 37 milionów na gminę Lipnik z całości budżetu powiatu, może 
żeśmy tego nie zauważyli, w tym roku jest przeznaczone 20 milionów. Wierzę, że budżet 
powiatu kończąc w tym roku nie będzie 137 tylko będzie sporo większy, bo się pozyskuje 
środki zewnętrzne i się idzie do przodu więc się nie odnoszę proszę Państwa do założeń, ja 
się odnoszę założeń, które żeśmy skończyli. Minęło 4 lata i gdyby nie było manipulacji przy 
ordynacji wyborczej, przesuwania terminów wyborów, to wybory byśmy mieli na jesieni 
2022 roku, więc tak się składa, że podsumowaliśmy, mogłem przypomnieć. Nie, żeby się 
chwalić, przypomnieć, co poprzednia Rada Powiatu także z obecnymi tutaj Radnymi z każdej, 
bo nikt nie był opozycyjny, byliśmy wszyscy razem, co nam się udało osiągnąć. Życzę żeby 
nam się również udało osiągnąć, bo kończąc chcę powiedzieć to, co powiedziałem Panu 
Wiceprzewodniczącym Rady na pierwszym posiedzeniu. Ja się modlę, żeby się ten powiat 
rozwijał, bo ja nie mam zamiaru stąd wyjeżdżać. Tu mieszkam i tu będę mieszkał. Mówiąc 
o tym, odniosłem się do tego, że zaczynaliśmy wytwarzać atmosferę, jacy jedni byli dobrzy, 
drudzy źli. Uważam, że każdy może się czymś pochwalić. Tylko i wyłącznie podałem suche 
fakty, porównanie jednego do drugiego - zakończył wypowiedź pan radny Bogusław 
Włodarczyk.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Wicestaroście Małgorzacie Jalowskiej, która 
Jalowska powiedziała, że koniec i początek roku, to jest taki okres kiedy podsumowujemy 
budżet albo planujemy. Teraz jesteśmy na etapie planowania budżetu i rzeczywiście, 
zarówno na sesji budżetowej, dotyczącej Rady Powiatu, jak również kiedy byłam na sesji 

Protokół Nr LXXIV.2O23 z sesji zwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie VI kadencji odbytej w dniu 27 stycznia 2023 r. Str.8



OR-II.0002.74.2023

w gminie Lipnik, którą też reprezentuję powiedziałam o planie wydatków. Odniosłam plan 
wydatków budżetu z dnia 27 grudnia 2018 r., do planu wydatków z grudnia 2022 na 2023 
i mam tutaj przed sobą. I plan wydatków jest powyżej 87 milionów z dnia 27 grudnia 2018 na 
2019 i na 2023 rok, 151 milionów. Niczego niewłaściwego nie powiedziałam. Nic nie 
mówiłam, że ktoś robił źle, że Państwo robiliście źle, a my robimy dobrze. Każdy włodarz 
opowiada i mówi jakie ma plany, co zrobił. My tak samo. Ja się odnoszę do tych rzeczy, które 
my zrobiliśmy, i które planujemy ale w żaden sposób nie powiedziałam, że poprzedni zarząd 
zrobił coś niewłaściwego. Absolutnie nie. Mówiłam dużo na sesji w gminie Lipnik na temat 
szpitala. Może rzeczywiście, tematem numer jeden i obietnicą wyborczą było odzyskanie 
szpitala i rzeczywiście dużych środków, które przekazaliśmy na szpital, na inwestycje 
zarówno ze środków powiatowych, jak i z Urzędu Marszałkowskiego, z budżetu państwa. Nie 
powiedziałam nic, że drogi, które były zrobione to była inwestycja niewłaściwa. Wręcz 
przeciwnie. Drogi były zrobione przez powiat. My się skupiliśmy na tym, że szpital był 
upadający i w zasadzie jakbyśmy go nie odzyskali, nie byłoby szpitala. W związku powyższym 
powstały miejsca pracy (ponad 200 miejsc). Utworzyliśmy Powiatowy Zakład Transportowy, 
który dowozi dzieci do szkół, co też daje nam większy potencjał w szkołach. Oprócz twardych 
projektów w szkołach, realizujemy miękkie projekty, dodatkowe kursy, szkolenia, co 
powoduje, że oferta szkół jest atrakcyjniejsza, naszych szkół. Mówiłam, co zrobiliśmy i myślę, 
że mamy do tego prawo, tak jak każdy z Państwa. Ja naprawdę rzadko bywam i widzę, że 
poruszenie Pana Wójta duże z mojej wizyty w gminie Lipnik, którą reprezentuje, ale uważam, 
że mieszkańcy, tym bardziej, że prosili mnie wielokrotnie, dawali zapytania więc pojawiłam 
się i powiedziałam, co zrobimy, jakie mamy plany. Absolutnie nic nie uwłaczając 
poprzedniemu Zarządowi. Pan tutaj przytoczył dużo porównań, a ja po prostu się odniosłam 
do planu. Planu budżetu powiatu i nie powiedziałam nic niezgodnego z prawem. Jest plan 
budżetu na początku, a później jest wykonanie. Pan mówił o wykonaniu, a ja mówiłam 
o planie i odniosłam plan do planu. Tak się porównuje dane statystyczne, matematyczne, 
więc i poprzedni zarząd działał na rzecz mieszkańców i obecny zarząd działa na rzecz 
mieszkańców. Wprawdzie na tej sesji budżetowej nie mówiłam ale na sesji w gminie Lipnik 
powiedziałam jeszcze jedną rzecz, a mianowicie, że dzięki programom rządowym obecnego 
rządu, samorządy nie zadłużały się, wręcz przeciwnie. Pięknie się rozwijają, dostali takie 
programy, które pozwoliły żeby samorządy dawały mniejszy wkład, a mogli prowadzić 
inwestycje. Przeczytał Pan przed chwilą, pięknie porównał budżety gmin, to prawda 
i powiedziałam, że pięknie rozwijają się i gminy, i powiat. Budżety się zwiększają, bo to jest 
prawda. Rzeczywiście koszty, wydatki też są większe. Nieporównywalnie, bo to za czasów 
naszej kadencji. Na początku mogliśmy zdecydowanie więcej za te same pieniądze zrobić 
i dzisiaj mniej, ale dzięki pozyskanym pieniądzom z zewnątrz i pieniądzom z Polskiego Ładu, 
95% - nigdy takich programów nie było. To pozwoliło samorządom pięknie się rozwinąć, 
dając mniejszy wkład własny i nie zadłużając, gdzie poprzednio się zadłużali. Dzisiaj, dane 
statystyczne pokazują, że każdy samorząd nie zadłużył się, wręcz przeciwnie się 
oddłużą inwestuje i powiększa w sposób, jak Pan przedstawił znaczący swoje budżety, więc 
ja tutaj mówiłam o działaniach, które zrobiliśmy i jakie planujemy. Są konkursy, będziemy do 
nich przystępować, jeżeli chodzi o drogi, chodniki, nie tylko i to jest dopiero początek roku.
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Dlatego, uważam tak jak Państwo wszyscy prezentujecie osiągnięcia i działania jako Radni 
Powiatowi w gminach, bo reprezentujecie poszczególne gminy, tak samo zrobiłam i ja w tym 
przypadku. Więc chciałam się pochwalić i chwaliłam Radę Powiatu i nasz budżet, bo jesteśmy 
wyróżniającym się budżetem poprzednio i obecnie nie zadłużamy się, rozwijamy się. Jest 
coraz więcej inwestycji i dobrze by było żebyśmy mogli w ten sposób się rozwijać. Każdy 
Państwo inwestowaliście w co innego, my inwestujemy również, dalej się rozwijamy. My 
postawiliśmy, przede wszystkim na szpital, który dzisiaj cieszy się znacznie większym 
uznaniem niż to było poprzednio. Tam są miejsca pracy, ale nie tylko na szpitalu skupiliśmy 
się. Na każdej jednej dziedzinie, wyremontowaliśmy szkoły specjalne, zmieniliśmy profil na 
Centrum Autyzmu i dzisiaj nie mamy problemów z naborem. Szkoła „Na Górce" też się 
pięknie rozwija. Też były wcześniej prowadzone inwestycje, teraz też są prowadzone 
inwestycje. W szkołach w Ożarowie też powiększamy, cały czas są zwiększane miejsca 
w internacie. Tam musimy tylko uporządkować wiele spraw, które zaczęliśmy. Każdy włodarz 
przedstawia i mówi co zrobił, co chce zrobić i to jest naturalne. Tak samo i ja w żaden sposób 
nie uwłaczając, wręcz przeciwnie, mówiąc jak pięknie się rozwijamy, tak samo jak inne 
gminy. Więc nie rozumiem skąd tutaj taka dygresja. Podałam te dwie cyfry ,ale nie po to żeby 
tutaj ktoś się poczuł dotknięty. Absolutnie nie powiedziałam niczego, co nie jest zgodne 
z prawem - zakończyła wypowiedź pani Wicestarosta.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pan Kazimierzowi Żółtkowi, który w odpowiedzi na 
wypowiedź pana radnego Bogusława Włodarczyka powiedział, że ponieważ wymieniając 
chodniki jakie zostały zbudowane w Kobylanach i w Iwaniskach przeoczył i nie wspomniał 
jego zasługi. Pierwszy odcinek na Staszewskiej wykonaliśmy dzięki inicjatywie ówczesnego 
pana radnego Rady Powiatu, również tej kadencji był Radnym Powiatu pan Zbigniew 
Wołcerz. Biedna gmina Iwaniska, którą reprezentowałem wtedy dołożyła bez wahania 
pieniądze, aby ta inwestycja ruszyła, bo wiemy, że Świętokrzyski Zarząd Dróg Wojewódzkich 
jest chętny do współpracy jeżeli samorząd miejski, czy gminny da sygnał do podjęcia działań. 
Poszliśmy w tym kierunku i bardzo się cieszę, że powstał bardzo potrzebny chodnik 
w Kobylanach z poszerzeniem jezdni i że powstał również bardzo długi odcinek chodnika 
w Iwaniskach. Czynimy starania, aby dalej współpracować ze Świętokrzyskim Zarządem Dróg 
Wojewódzkich. W ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie z udziałem pana Starosty, pana 
Burmistrza Miasta i Gminy Iwaniska pana Marka Stańka. Dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu 
Dróg Wojewódzkich przyjechał do nas, rozmawialiśmy. Te rozmowy będą kontynuowane, jak 
również próby wejścia już konkretnie w jakieś inwestycje. Proszę Państwa, cieszę się, że po 
pierwsze ta Rada zgodnie współpracuje, że wszystkie inicjatywy jakie podejmujemy 
przyjmując kolejne uchwały, także uchwały mówiące o wydatkach majątkowych, czyli 
rozwoju majątku powiatu przyjmujemy zgodnie. Może tych pieniędzy byłoby jeszcze więcej. 
Jest ich dużo, ale byłoby ich jeszcze więcej, nie zapominajmy o jednej rzeczy, że mieliśmy 2 
lata walki z pandemią, na którą rząd musiał przeznaczyć ogromne środki, na utrzymanie firm, 
zwłaszcza małych i średnich. Sam skorzystałem z takiej pomocy. Była ona bardzo potrzebna. 
Była ona skierowana do nas w sposób bez zbędnej biurokracji. Maksymalnie skrócone 
formalności. Otrzymało tą pomoc bardzo dużo przedsiębiorców w naszym powiecie. Gdyby, 
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gdyby tego nie było środki być może poszłyby inną ścieżką też do samorządów na ten teren. 
Poszłyby być może jako środki na inwestycje dla poszczególnych samorządów. Gdybyście 
zapytali Państwo kogoś z burmistrzów, czy wójtów, to by powiedział, że w tej kadencji 
otrzymali rewelacyjne środki na rozwój. Te środki także trafiają do naszego powiatu. Panie 
Radny jest Pan dobrym graczem, doświadczonym samorządowcem, ale ja Panu teraz 
odpowiem w taki sposób. Podaje Pan cenę masła. Podaje Pan cenę rzepaku ze wskaźnikiem, 
że ogromnie wzrósł. Podam, że są takie dziedziny i takie stawki, które są zamrożone od lat. 
Jako przedsiębiorca rozliczałem koszt eksploatacji własnego pojazdu do celów służbowych. 
Stawka w 2010 roku była dla samochodu powyżej 900 cm sześciennych 0,8358. Projekt jest, 
wzrosła - dobrze wzrosła. To cieszę się bardzo, że to już nie projekt tylko, że wzrosła. Proszę 
Państwa, wzrosła teraz, zamrożona od 10 lat i jeszcze podam tylko jeden wskaźnik. Opłata za 
przegląd techniczny samochodu osobowego - 99 zł. O ile pamiętam w 2010 roku i robiłem 
kilka dni temu przegląd jest ta sama stawka. Samochód, który kupiłem w 2018 r. za 22.000 zł. 
Ten sam samochód, starszy o 5 lat, dzisiaj kosztuje pomiędzy 25, a 30 tys. zł. To jest koszt jaki 
musi ponieść ten przedsiębiorca, a jemu za kilometr zwracano dotychczas stawkę 
niewaloryzowaną od 2007-2008 r., nie wiem jak daleko to sięgało. Na szczęście ktoś się 
obudził. Także nie wszystko zdrożeje o 80-100%, a może jeszcze i więcej procent na 
przestrzeni lat. Podsumowując, że cieszę się jako radny tej rady, tak samo jak radnemu 
Bogusławowi Włodarczykowi, tak samo jak każdemu z nas zależy żeby z naszej pracy jako 
radnych wyszło jak najwięcej dobra dla powiatu. Jak najwięcej zgody i jak najwięcej 
budowania lepszej przyszłości. Cieszę się, że wszyscy to deklarujemy i że to się nie zmienia. 
Przez lata tej kadencji wszyscy pracowaliśmy zgodnie i wszystkim życzę żebyśmy tak zgodnie 
dotarli do końca naszej kadencji, ku pożytku wszystkich ludzi, którzy nas wybierali i tu 
mieszkają- zakończył wypowiedź pan radny Kazimierz Żółtek.

O głos poprosiła pani radna Barbara Kasińska.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani radnej B. Kasińskiej, która powiedziała, że cieszy się 
ze stwierdzeń radnego K. Żółtka, ponieważ uważa również, że nasza rada stara się 
współpracować zgodnie i cieszy się, że pan radny podkreślił że pan radny B. Włodarczyk jest 
doświadczonym samorządowcem, a trochę mnie ją zabolało stwierdzenie dobry gracz. Jeśli 
mamy tak współpracować dobrze, to nie używajmy takich słów, bo niejednokrotnie tutaj 
zwracamy się Pani Przewodnicząca do siebie i chcemy tłumić te emocje. Dobry 
samorządowiec - zakończyła wypowiedź pani radna B. Kasińska.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani radnej Wiesławie Słowik, która powiedziała, że 
skieruje wszystkie pytania do Pana Starosty. Panie Starosto, któryś raz tu na sali, proszę 
o spotkanie z mieszkańcami Boduszowa w celu definitywnego załatwienia sprawy w zakresie 
drogi. Ponadto zdaję sobie z tego sprawę, że w Kujawach, droga Szczyglice, tam będzie 
poszerzona i kiedy mówiłam na tej sali, że znaki drogowe leżą w rowie, oczywiście, 
przyjechali zabrali znaki. Nie wiadomo, co z tymi znakami dalej. Myślę, że jeżeli droga 
zostanie rozszerzona na pewno te znaki wrócą. Tak ja myślę. Prosiłam o drogę Porąbki
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Górne. Tam jest całkowicie zdewastowany odcinek do skrętu na Wszachów. Rzeczywiście, 
przedwczoraj ktoś przyjechał posypał troszkę w dołki piasku, ale myślę, że ta sprawa będzie 
definitywnie załatwiona. To jest taka moja serdeczna prośba. Następne moje pytanie: 8 
lutego br. upływa termin zgłoszenia dróg powiatowych do Urzędu Marszałkowskiego. Jeżeli 
by Pan uprzejmy powiedzieć, jakie drogi zostały zgłoszone na terenie miasta i gminy 
Iwaniska, to bym była bardzo zadowolona, a myślę, że taką odpowiedź Pan Starosta będzie 
mi uprzejmy udzielić. Następne moje pytanie. Kiedy będą uruchomione środki 
z Powiatowego Urzędu Pracy. Czy to będzie marzec, czy to będzie początek lutego? Dlatego, 
że wszystkie samorządy oczekują na otwarcie tych funduszy z czego będziemy korzystać. 
Następne moje pytanie. Wiemy doskonale, Panie Starosto, że na wyniki pracują pracownicy 
w związku z tym, czy Pan przewidział w budżecie, patrząc na administrację, regulacje płac? 
Jeżeli tak, to w jakim mniej więcej, procencie by to wyglądało, ponieważ doskonale wiemy, 
że od 1 stycznia br. najniższe wynosi 3 490 zł. Od czerwca już będziemy mieli 3 600 zł, ale nie 
patrzymy na to najniższe. Chodzi mi o pracowników z takim dłuższym stażem 
i potraktowanie wszystkich jednakowo. Pani Starosto. Wydaje mi się i szanowna Rado, że nie 
cofajmy się rzeczywiście do tego co było, a realizujemy te zadania, które stoją przed nami. To 
jest bardzo ważne. Mieszkańcy tego oczekują żeby zagwarantować, zabezpieczyć ich dobra 
i to jest najważniejsze. Powiedziała Pani Starosta, że samorządy się pięknie rozwijają. 
Zgadzam się z tym. Budżety przedstawił mój przedmówca. Musimy sobie zdać z tego sprawę, 
że to co mogliśmy wykonać wcześniej za takie, czy inne pieniądze, w tej chwili musimy 
zapłacić 30 - 40, a nawet 50% drożej. Bardzo proszę skierować bardziej współpracę 
z samorządami wszystkimi, które działają na terenie powiatu, bo każdy jeden, czy to wójt, czy 
to burmistrz chce i dba o dobro własnego samorządu, a tym bardziej jednocześnie promuje 
powiat. To jest bardzo ważne. Dalej Pani Wicestarosta powiedziała, że macie bardzo, w tej 
chwili atrakcyjną ofertę w zakresie oświaty. Musimy sobie zdać sprawę, że bez względu na 
wszystko, kto piastował wcześniej swoje stanowisko, to każdy pracodawca, każdy jeden 
dyrektor przyciąga uczniów, dając jak najkorzystniejsze oferty. My też tutaj widzimy, że 
wszystkie szkoły funkcjonują wspaniale dlatego należy skierować słowa podziękowania dla 
wszystkich nauczycieli, dla wszystkich dyrektorów i wszystkich pracowników, którzy pracują 
na te wszystkie wyniki, które zostały osiągnięte. Miło bardzo słyszeć to, że rozwijamy się 
wspólnie i chcę podziękować za wszystko, a w szczególności za to, żebyśmy wspólnie dążyli 
do wspólnego celu. Budujmy, a nie rujnujmy - zakończyła wypowiedź pani radna Wiesława 
Słowik.

Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka dodała, że wcześniejsze podziękowania dla szkół i te 
wyniki, które szkoły osiągają, to nie jest przecież praca jednego roku. To jest wieloletnia 
praca, wysiłek poprzedniej i obecnej kadry. To jest przychylność poprzedniej i obecnej Rady 
Powiatu. Stawiamy na te szkoły. Zależy nam na tym żeby oświata była na wysokim poziomie 
i po wynikach, po sukcesach tych szkół widać, że się udaje. Wszystkie poruszane przez 
Państwa rzeczy, wcześniejsze problemy i tematy, uważam są oczkiem w głowie 
i zainteresowaniem zarówno poprzedniej Rady i Zarządu Powiatu, jak i obecnej. My to po 
prostu kontynuujemy. Wszyscy Państwo zasiadacie w tej radzie i chwalić się jest rzeczą 
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naturalną. Przypominać swoje sukcesy, także jest rzeczą naturalną. Nikt nikomu tych 
sukcesów nie zabiera. Nikt nikogo nie próbuje krytykować. Sytuacja rzeczywiście w czasie 
obecnym zmienia się, jeśli chodzi o koszty, czy wydatki inwestycyjne. Tak jak Pan Radny 
przytoczył. Budżety wszystkich jednostek samorządowych w znaczny sposób wzrosły. Należy 
także te dane przedstawiane obecnie do tego odnieść. Natomiast, chciałabym bardzo, 
żebyśmy wszyscy tak, jak tu siedzimy, obecne poczynania, obecne inwestycje uznali za nasz 
wspólny sukces. Nikt w Radzie nie jest przeciwny inwestycjom. Są inwestycje kontynuowane 
po poprzednim zarządzie i poprzedniej Radzie, to jest rzecz naturalna. Nie wszystko uda się 
z końcem kadencji skończyć. Myślę, że i nasze inwestycje, które są rozpoczęte, także nie 
wszystkie dobrną do celu i następcy będą także rozważać ich zakończenie. To jest 
kontynuacja władzy. Nikt tutaj nie chciał nikogo oceniać. Myślę, że powinniśmy już temat 
zakończyć na tym etapie, bo uważam, że wszyscy mamy wspólny cel i to co się nam udało 
osiągnąć, zarówno Państwu i nam wspólnie, bo niektórzy z Państwa także W wcale się nie 
dziwię, że po czterech latach Pan Radny Włodarczyk przypomniał społeczeństwu co tamta 
Rada i tamten Zarząd zrobili. Miał do tego prawo. Myślę, przyjdzie czas podsumowania 
obecnej kadencji. Będzie dużo więcej możliwości porozmawiania na ten temat - mówiła pani 
Przewodnicząca B. Kornacka.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Bogusławowi Włodarczykowi, 
który powiedział, że podał normalne cyfry, porównania, procenty. Część z Państwa 
odpowiadała o czym nie mówiłem. Ja się cieszę, że Pan Żółtek dostał dofinansowanie 
z Covidu, czy ja tu mówiłem o Covidzie? Nie pamiętam, ale gdyby Pan był uprzejmy 
pochwalić się, jak się ta firma Panu rozwija, ile Pan zatrudnił dodatkowo ludzi, jak to idzie do 
przodu, byłbym zobowiązany. Liczę, że cała Rada by posłuchała, jak ta firma się Panu rozwija. 
Dostał Pan pieniądze. Wie Pan, ja pracuję w firmie, gdzie zatrudnione są 74 osoby. Nigdy 
o tym nie mówiłem i gdyby Pan nie zaczął to bym nie mówił. Pomimo tego, że produkcja 
cukierków, galaretek, wszystkiego stanęła całkowicie, że 46 osób nie miało w ogóle pracy, to 
nie dostaliśmy złotówki. Jedynie co dostaliśmy to Urząd Marszałkowski udzielił rzeczywiście 
kredytu na 5 lat nie oprocentowanego wcale, co dziś jest olbrzymim sukcesem. Przeżyliśmy 
zaciskając zęby w tym temacie, ale ponieważ Pan się pochwalił, że Pan dostał, to bardzo bym 
prosił gdyby nam Pan tu publicznie powiedział, ile tam Pan zatrudnił ludzi, jak się ta firma 
rozrosła. Natomiast, co do faktu, że rzeczywiście, wtedy kiedy był Pan wójtem, z tego co ja 
pamiętam, to nie tylko ten chodnik. Ja mówiłem o ostatniej kadencji, bo pamiętam, że gmina 
Iwaniska także, jak Pan był wójtem, dofinansowała choćby budowę dróg powiatowych. Było 
tak? Składałem relację za ostatnie 4 lata, ale ma Pan rację. Tak, była ta inwestycja były 
dołożenia do dróg powiatowych i tak dalej. Podziękowania należą się wszystkim, także 
wszystkim wójtom, burmistrzom, radnym poprzednich kadencji, tych którzy rządzą, których 
nie ma i którzy po prostu odeszli. Nie odzywałem się odnośnie Covidu. Pani Starosto, nie 
chcę polemizować. Wieloletnia prognoza finansowa powiatu opatowskiego, otrzymaliśmy to 
na ostatniej sesji. W ramach założeń na 2026 rok, pamięta Pani, jakie Pani założyła dochody 
ogółem? To Pani powiem. W 2026 roku 107 min zł, bo to są założenia. Ja mówiłem żebyśmy 
porozmawiali nie o założeniach, bo są założenia, będziemy uzyskiwać pieniądze. Teraz mamy
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136 min zł. Przecież nie będziemy zmniejszać budżetu tylko go będziemy zwiększać. Dlatego 
założenia roku 2019 były mniejsze niż wykonanie budżetu w roku 2018. Jest Pan Wacław 
Rodek. Mam nadzieję, że pamięta jak ćwiczył mnie jako starostę w 2014 - 2015 roku, czego 
budżet na rok 20 15 jest w wysokości 57.000.000 zł, kiedy w 14 roku był ponad 60 min zł i czy 
to był budżet wyborczy. Więc, proszę Państwa, więc nie mówmy o założeniach, tylko mówmy 
o wykonaniach po prostu w tym temacie. Ja nie mówiłem nic o szpitalu. Nie odnosiłem się 
do tego, po prostu. Odniosłem się do cyfr, porównałem cyfry i chcę na koniec jeszcze tylko 
powiedzieć, że Pani Starosta mówiła, że rzeczywiście dzisiaj wszyscy się rozwijają, podałem 
procentowo, a wtedy wszyscy się zadłużali ale ja chcę przypomnieć, szanowni Państwo, że 
powiat miał nadwyżkę finansową, że powiat miał nadwyżkę finansową więc nie był 
zadłużony - zakończył wypowiedź pan radny Bogusław Włodarczyk.

Następnie pani Przewodnicząca poprosiła radny, by więcej nie polemizowali na temat 
inwestycji, które były, bo przyjdzie ku temu pora. Poprosiła również by radni skupili się na 
punkcie dot. interpelacji i na konkretnych rzeczach.

Kontynuując obrady pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Wicestaroście Małgorzacie 
Jalowskiej.

Głos zabrała pani Wicestarosta, która odnosząc się do wypowiedzi radnego pana Bogusława 
Włodarczyka powiedziała, że wypowiadał się przez ponad 20 minut i to mówił, co chciał 
powiedzieć. Każdy z nas ma prawo powiedzieć co chce. Chwaliłam powiat i nigdy nie 
powiedziałam, że powiat był zadłużony wręcz przeciwnie. Ani za Pana, ani za nas. Chwaliłam 
wszystkie samorządy. Namawiałam Pana Wójta Gminy Lipnik do współpracy. Zakład 
transportowy, który powstał od razu świadczył usługi. To jest ta współpraca, o której mówiła 
pani radna W. Słowik. Jak mówiłam o szkolnictwie, nigdy nie powiedziałam, że wcześniej było 
inaczej. Teraz naprawdę, mamy rekordowe ilości uczniów, ponad 1000. Nigdy, nawet w wyżu 
nie było, ale dlaczego to mówiłam, czy o szpitalu. Po to, proszę Państwa, żeby chwalić i żeby, 
i namawiać do uczęszczania do naszych szkół, do naszego szpitala, bo im więcej dzieci tym 
większa subwencja. Im więcej pacjentów tym wykonanie jest większe i bardzo proszę 
Wysoką Radę żeby właśnie w ten sposób mówić o naszych działaniach, namawiać, zachęcać 
po to, żebyśmy się mogli rozwijać. Im więcej usług tym lepiej dla rozwoju i dla mieszkańców 
właśnie tego powiatu, bo my jako samorząd powiatu opatowskiego odpowiadamy za powiat 
opatowski Chwaliłam nasze działania jako powiatu. Pan dał inne porównanie i ja się z nimi 
zgadzam. Ja dałam swoje porównania i też powiedziałam w sposób właściwy, ale za każdym 
razem, cały czas chwalę nasze działania. Działania samorządu powiatowego, bo naprawdę 
mamy się czym chwalić i mamy do tego prawo, a nawet obowiązek, bo wszyscy wyborcy od 
nas oczekują informacji jakie my działania podejmowaliśmy sprawując obecny mandat jako 
radni powiatowi - zakończyła wypowiedź pani Wicestarosta M. Jalowska.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Jackowi Dwojakowi, który 
powiedział, że o inwestycjach, które zostały wykonane nie tylko za okres od 18 i trochę 
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wcześniejszych lat, trzeba by było mówić bardzo długo. Pani Przewodnicząca ładnie 
podsumowała. Kontynuując pan radny przypomniał Panu Staroście i Pani Wicestaroście 
luźne rozmowy 7-8 miesięcy temu na temat działalności starostwa, poprzedniego Starosty 
i obecnego. Moje podsumowanie było krótkie i tu nie jest fałszywe, bo słyszeliście obydwoje, 
i do każdego to powtarzam, że to co zrobił przez kadencję były Starosta Bogusław 
Włodarczyk, a nie Pan, Panie Starosto nie zrobi nigdy. Tylu inwestycji i takich inwestycji, ale 
zmierzam do tego i proponowałbym żeby więcej już nie powracać, jak Pani Przewodnicząca 
powiedziała, kto, co, ile zrobił, bo nasze zasługi, naszą pracę oceniają mieszkańcy danego 
terenu, nasi wyborcy. Co na danym terenie zrobiliście i taka ocena będzie za pół, czy półtora 
roku, czy za rok. Zobaczymy, okaże się. Mógłbym powiedzieć teraz do Pana Starosty: Panie 
Starosto niech Pan mi pokaże te ostatnie 4 lata. Niech Pan napisze co zostało zrobione i za 
ile. Nie potrzebne mi to jest. Mnie to cieszy, że ta rada funkcjonuje, coś się dzieje, 
a ogromnie mnie cieszyło jak byłem radnym, członkiem Zarządu Powiatu i inwestycje coraz 
ładniejsze, coraz większe powstawały, a to była zasługa osoby prowadzącej, 
Przewodniczącego Zarządu Włodarczyka - zakończył wypowiedź pan radny J. Dwojak.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Agnieszce Łubie - Mendyk - Wiceprzewodniczącej 
Rady Powiatu w Opatowie, która powiedziała, że przedstawione tutaj dane statystyczne 
przez pana radnego B. Włodarczyka właściwie uświadomiły jej jak ogromną pracę i jak 
ogromny wysiłek wkładają włodarze, wójtowie, burmistrzowie gmin powiatu opatowskiego. 
Szanowni Państwo, na co dzień naprawdę, borykają się z wieloma trudnościami. Wzrost cen 
energii, gazu paliwa - to są bardzo duże problemy. Niemniej jednak, te dane uświadomiły, że 
pomimo tych trudności, ilość inwestycji, pozyskanych środków dla mieszkańców 
poszczególnych gmin jest imponująca. Chciałam dodać dwa wskaźniki do tych danych 
statystycznych wzrost cen lekarstw, który od 2018 r. do roku bieżącego, naprawdę jest 
bardzo znaczący. Dziwne jest to, że emerytura rolnicza, jak wynosiła w 2018 - 1240 zł, tak 
w roku 2023 nadal wynosi 1240 zł - zakończyła wypowiedź pani A. Luba - Mendyk.

O głos poprosił pan Starosta Opatowski Tomasz Staniek, który powiedział, że cieszy się, iż ta 
sesja jest ożywiona. Każdy może się wypowiedzieć i mają niektórzy bardzo długie 
wypowiedzi. Ja nauczyłem się bardzo dużo przez 4 lata i w moich wypowiedziach jestem 
bardzo już dyplomatyczny i powściągliwy, wiem, że czasami adwersarza chce się 
odpowiednio ukierunkować. Nie będę odnosił się do każdego zdania. Każdy powiedział to, co 
chciał powiedzieć. Mój poprzednik wykorzystał moment, bardzo dobrze przypomniał swoje 
sukcesy, które oczywiście potwierdzam. O swoich porażkach się nie mówi. Też to jest 
uzasadnione i zrozumiałe. Oczywiście, wiele remontów bieżących zostało za poprzedniego 
zarządu dokonane. Ja musiałbym o tym też bardzo długo teraz mówić, co obecnemu 
Zarządowi przez 4 lata udało się zrobić i co zrobiliśmy, bo w Sulejowie został wykonany też 
remont kompleksowy wewnątrz, w Sulejowie zostały zrobiona kostka i zagospodarowanie 
terenu na zewnątrz, uporządkowaliśmy strukturę organizacyjną, która nie była 
uporządkowana i kiedyś nawet w prywatnej rozmowie z moim poprzednikiem, Panie 
Bogusławie, przyznaliśmy, że nie udało się tej struktury organizacyjnej do końca 
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wyprowadzić, a teraz jest, tak myślę. Po to istnieje też struktura ustrojowa samorządu, że 
jeżeli są jakieś błędy, mamy Komisję Rewizyjną, która pracuje, dzisiaj bardzo skrupulatnie 
i się cieszę. Cieszę się, że Komisja Rewizyjna też jest w rękach, nie ugrupowania, które 
sprawuje władzę tylko faktycznie jest organem kontrolnym i bardzo dobrze, bo to są 
podstawy ustroju funkcjonowania samorządu i gdy są uwagi to samorząd, zarząd, który pełni 
rolę wykonawczą, może to naprawić, wykonać i wykonuje. Dziękuję bardzo za te protokoły, 
które ostatnio Pani Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej były i są wskazówką do pracy zarządu 
i pewnie będą też krytyczne uwagi, które przyjmujemy, bo na tym polega ustrój. Nie na 
dyktaturze tylko właśnie na takiej demokracji. Proszę Państwa, nikt nie umniejsza dokonań. 
Nie będę w tej chwili, nie dam się sprowokować żebym krytykował poprzedni zarząd. Cieszę 
się, że Pan Wójt Grządziel bardzo dobrze dogaduje się z Panem Bogusławem Włodarczykiem, 
i wymieniacie się swoimi spostrzeżeniami, zapraszacie się na sesje. Również na takiej sesji 
ma prawo uczestniczyć Pani Wicestarosta i będzie uczestniczyła, i ja również będę 
uczestniczył w sesjach. Mam prawo uczestniczyć we wszystkich sesjach i mówić dobrze 
o dobrych działaniach obecnego zarządu, bo tych dobrych działań jest bardzo dużo. Panie 
Jacku Dwojaku, kolego. Super, świetnie bardzo mi się podobała ta odpowiedź Pana. Ma Pan 
prawo też do subiektywnej oceny działań z poprzedniego zarządu, w której Pan był 
członkiem. Absolutnie się zgadzam z Panem, że ma pan tego prawo. Cieszę się też z ostatnich 
zdań, które Pan powiedział i tutaj nie mam żadnych uwag. Merytorycznie za chwilę 
odpowiem na pytania pani radnej W. Słowik, ale jeszcze powiem odnośnie stwierdzenia: 
budujemy, a nie rujnujmy. Szanowni Państwo. To jest gra słów - budujmy, a nie rujnujmy. My 
budujemy. Nic nie zrujnowaliśmy. Natomiast, odnośnie Pana Bogusława Włodarczyka, czy 
coś Pan innego powiedział. Próbował Pan gdzieś zagrać na Wicestarosty odpowiedzi 
i powiedzieć słów, których ona nie użyła, ale to już nie ma znaczenia w tym momencie. 
Jesteśmy w tym samorządzie i w polityce bardzo długo, a doświadczenie, które Państwo 
mają jest dużo większe jeszcze od mojego, jesteście pokoleniem 20 lat starszym i 20 lat 
macie większe to doświadczenie. Ja się uczę. Proszę Państwa, odnośnie merytorycznych już 
spraw, Pani radna W. Słowik zadała pytanie odnośnie spotkań z mieszkańcami Boduszowa. 
Zróbmy to spotkanie, bo ta sprawa jest wałkowana. Nie chcę z góry zakładać, czy my ją 
rozwiążemy w tym zarządzie, ale ja sobie zapisałem w kalendarzu o godzinie 9:00 spotkanie 
2 lutego br. Na to spotkanie zapraszam samorząd gminy Iwaniska, na pewno będzie Zarząd 
Dróg Powiatowych, ja będę, będzie też pewnie członek zarządu i radny z gminy Iwaniska, 
Kazimierz Żółtek. Będziemy w tym spotkaniu uczestniczyć. Jeżeli chodzi o drogi, które 
w Iwaniskach zostały zaplanowane. Teraz będziemy składać wnioski o dofinansowanie 
z funduszu remontowego. Jest specjalny program na remonty dróg. Trzeba mieć wykonane 
projekty. My mamy 16 projektów dróg, które zostaną teraz złożone na łączną kwotę 14 min 
zł. To jest w partycypacji 50/50%, ponieważ jesteśmy bogatym samorządem, dlatego 
w systemie elektronicznym, w którym zgłaszamy te drogi już nie ma alternatywy, że 80/20%, 
tylko jest od razu 50 na 50%. Dlatego zgłaszamy wszystkie drogi. Z gminy Iwaniska są to 4 
drogi. Remont drogi powiatowej w Stobcu, to jest odcinek - kilometr drogi. Drugi remont 
drogi Wygiełzów Łopatno - to jest 1500 m i remont drogi w Kamieńcu ponad 700 metrów 
i remont drogi w Borkowie, to jest kilometr drogi. Te 4 drogi zostały zgłoszone i jeszcze 
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w Woli Jastrzębskiej, mamy trzy drogi, które już, są czekają na podpis premiera. Na chodnik 
to jest ponad 2 min zł z pewnością jest prawie na 100%. też i Wola Jastrzębska jest 
najprawdopodobniej na liście jakiejś rezerwowej będzie, ale z wysoką punktacją i liczę, że to 
będzie te pięć zadań. Oczywiście, bieżące drogi żeby nikomu nie stało się jakieś nieszczęście, 
to ja zwrócę uwagę dyrektorowi to, co powiedziała Pani radna, żeby to uzupełnienie tym 
materiałem na jakiś czas było zabezpieczone, bo ta droga oczywiście będzie w Stobcu 
remontowana. Jeżeli chodzi środki z Powiatowego Urzędu Pracy, to będą uruchomione już 
na początku lutego i będzie można o te środki się ubiegać. Regulacja płac dla pracowników to 
oczywiście, możemy porównywać ile masło zdrożało, możemy mówić ile zdrożało zboże, ile 
zdrożały środki ochrony roślin i to jest prawda. W niektórych sklepach są promocje, jak się 
bierze dwa masła to jest trochę taniej. Więc, nie można po prostu w ten sposób 
porównywać, bo niektóre rzeczy zdrożały, a niektóre rzeczy nie zdrożeją. W miejsce gdzie ja 
jadę na urlop są pomidory, na przykład, przeliczając na polskie po 3,50 zł. Więc po prostu, nie 
będziemy takich porównań stosować, bo to było niewłaściwe. Jeżeli chodzi o zarobki 
pracowników. W zeszłym roku zarobki wzrosły od 15 do 20%. W tym roku również zarobki 
wzrosną różnie. Przede wszystkim staramy się oceniać pracowników po pracy i też na 
poszczególnych stanowiskach żeby były takie same wynagrodzenia. Czyli pracownik z danym 
stażem na danym stanowisku z danymi kwalifikacjami, nie może być dużych rozbieżności, 
a powiem, że takie duże rozbieżności były jak przyszedłem. Być może jeszcze wszystko nie 
jest tak uporządkowane, jak powinno, jak ja to widzę docelowo, ale staramy się wyrównać te 
kominy żeby takich wielkich różnic nie było. W miarę możliwości podnosimy wynagrodzenia 
i teraz około 7% ta podwyżka, mniej więcej, wynosiła. W wielu przypadkach pracownicy 
zarabiają powyżej najniższej krajowej. Jeżeli chodzi o stabilizację pracy w Starostwie 
Powiatowym, to też jest ważna sprawa. W starostwie jest zatrudnionych około 100 osób. Czy 
to jest dużo, czy mało, to możemy dyskutować. Uważam, że jest to sporo osób, ponieważ 
powiat, np. tarnobrzeski zatrudnia 80 osób z taką liczebnością jak powiat opatowski. Powiat 
ostrowiecki 120 tys. mieszkańców - zatrudnia 120 osób. U nas mamy około 100 osób 
zatrudnionych, ale dla stabilizacji warunków pracy i poczucia bezpieczeństwa pracowników. 
Jak obejmowałem ten powiat w starostwie 60% pracowników było zatrudnionych na umowę 
o pracę, natomiast 40 były to również umowy o pracę, ale za pośrednictwem urzędu pracy, 
bądź to były umowy stażowe. Pod koniec grudnia, czy na początku stycznia analizowałem. 
Mieliśmy dwóch stażystów, a 90 kilka osób były to umowy o pracę i umowy o pracę stałe. 
Oczywiście jestem świadomy, że każdy pracownik chce zarabiać więcej, to jest naturalne. 
Wzrost cen też był znaczny i każdy się do tego odnosi. My w miarę naszych możliwości 
budżetowych staramy się nadążać za tym, natomiast na pewno nie sprostamy wszystkim 
oczekiwaniom. Poprawiamy też warunki pracy naszych pracowników, staramy się teraz 
z rezerwy budżetu państwa o przystosowanie budynku naszego do wymogów P-POŻ, do 
tego, aby dostępność była łatwiejsza, by przenieść Wydział Komunikacji na dół - zakończył 
wypowiedź pan Starosta.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Tomaszowi Świątek, który powiedział, że 
cieszy się, że w dyskusji radnych o przeszłości i o przyszłości, którą tu zapoczątkował pan 
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radny Bogusław Włodarczyk zmieniło się troszkę podejście do oceny przeszłości naszego 
powiatu. Bardzo mi było dzisiaj przyjemnie słyszeć z ust zwłaszcza pana Starosty, ale przede 
wszystkim pani Wicestarosty, ocenę działań poprzedniego zarządu z poprzedniej kadencji 
i poprzedniej rady. Dlaczego o tym mówię, że pamiętam jak 28 marca 2019 r. było uroczyste 
otwarcie w szkole, w której pracuję „Na Górce", jednej z największych inwestycji jaka 
w ogóle była w historii naszego powiatu. Kiedy otwieraliśmy tą nowoczesną halę, 
wyremontowany blok sportowy, warsztaty, boisko wielofunkcyjne czuliśmy ogromną 
przykrość jako reprezentanci byłej rady i byłego zarządu, że nie dopuszczono nas do głosu, że 
cały sukces tej wielkiej inwestycji w czwartym miesiącu urzędowania Państwa tutaj, po 
przejęciu przez Was władzy w powiecie, czuliśmy się tak troszeczkę marginesowo. Dziś czuję 
wielką satysfakcję z tego, że te dobre oceny, działania poprzedniej kadencji, poprzedniego 
zarządu, poprzedniego starosty, boja pamiętam wtedy jak Pan Starosta przyniósł dwa kosze 
piłek, które nawet nie można było za bardzo młodzieży wręczyć i to, że się to zmieniło 
i dzisiaj tak ciepło mówimy o tym, że ten powiat się rozwijał bez względu na to, kto rządził 
wcześniej, kto rządzi teraz dla mnie są naprawdę dzisiaj, po tych trzech latach bardzo, 
czterech właściwie już, bardzo dużą satysfakcją i tą refleksją chciałem się z Państwem 
podzielić - zakończył wypowiedź pan radny Tomasz Świątek.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Staroście Tomaszowi Stańkowi, który odnosząc się 
do wypowiedzi przedmówcy powiedział, że otwieraliśmy inwestycje, które w 2018 r. były 
zapoczątkowane przez poprzedni zarząd, ale też jestem uprawniony do tego, żeby tymi 
inwestycjami się chwalić, bo jako radny poprzedniej kadencji zawsze głosowałem za 
inwestycjami. Nigdy nie zagłosowałem przeciwko inwestycjom, chociaż w niektórych 
przypadkach zastanawiałem się, czy faktycznie tak zrobić, ale dzisiaj oceniam, że były to 
trafne inwestycje. Dlatego byłem uprawniony do tego. Natomiast panie radny dzisiaj mamy 
taki transparentny system zarządzania powiatem. Państwo Radni, wszyscy są proszeni na 
otwarcie inwestycji, na uroczystości, a ja uczestniczyłem w poprzedniej kadencji i jako radny, 
tak zwanej opozycji nie byłem zapraszany, ale to jest tylko moja dygresja. W szkole „Na 
Górce" w poprzedniej kadencji było bardzo dużo zrobione, bo szkoła się rozbudowała, liceum 
przed 2010 rokiem również się diametralnie rozbudowało. Boisko wielofunkcyjne, 
rozbudowa szkoły, sala gimnastyczna. My w tej kadencji zrobiliśmy internat za 2.000.000 zł, 
przystosowaliśmy do obecnych warunków przeciwpożarowych, dobudowaliśmy klatkę. 
Warunki hotelowe dla młodzieży, których nie było są naprawdę teraz bardzo dobre. Dlaczego 
ich nie było? Nie dlatego, że poprzedniemu zarządowi się nie chciało tego zrobić, tylko robił 
inne zadania, a to robił ten zarząd. Ten zarząd również dostosował drogi przeciwpożarowe, 
utwardził nawierzchnię, których poprzednio nie było zrobionych. A dlaczego nie było? Bo po 
prostu zarząd nie zdążył tego zrobić i robi ten zarząd, i przyszły zarząd, który będzie 
w następnej kadencji, również będzie wykonywał zadania. Będzie najprawdopodobniej już 
remontował to, co było zrobione 8 lat temu, bo takie będą wymogi, taka jest kolej rzeczy. 
Dlatego nic nie umniejszamy, natomiast tylko powiem, że udało nam się zrobić duży skok ze 
szpitalem do przodu, czego się nie udało poprzednio i ja myślę, że szanowni Państwo, nie, 
możemy jeszcze godzinę dyskutować i mogę powiedzieć oddziałach, o działalności szpitalnej 
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właśnie, której nie było prawie, a która jest, więc myślę, że czas skończyć dyskusję. Pani 
Przewodnicząca bardzo proszę żebyśmy przeszli do merytorycznej sesji - zakończył 
wypowiedź pan Starosta.

Pani Przewodnicząca oznajmiła, że faktycznie dyskusja trwa ponad dwie godziny i choć nie 
chciałaby radnym ograniczać w żaden sposób wypowiedzi, to prosi żeby zakończyć już 
dyskusję. Następnie udzieliła głosu jako ostatniej osobie pani radnej Wiesławie Słowik.

Głos zabrała pani radna Wiesława Słowik, która powiedziała, że nigdy nie miała na myśli nic 
złego mówiąc budujmy, a nie rujnujmy. Miała tylko na myśli jedynie lepszą współpracę 
z samorządami. Potwierdziła fakt, że w tej chwili radni otrzymują zaproszenia, dodała 
jednocześnie, iż ma nadzieję, że zaproszenia na wszystkie uroczystości związane z powiatem 
będą również otrzymywali wszyscy burmistrzowie, wójtowie i radni.

W trakcie realizacji niniejszego punktu salę obrad opuścili:
- pan radny Maciej Wolański godz. 11:35 - powrót na salę godz. 11:38,
- pan Starosta Tomasz Staniek godz. 12:09 - powrót na salę godz. 12:13,
- pan radny Maciej Wolański godz. 12:25 - powrót na salę godz. 12:32,
- pani radna Agnieszka Luba - Mendyk godz. 12:42 - powrót na salę godz. 12:45,
- pan radny Jacek Dwojak godz. 12:44 - powrót na salę godz. 12:49,
- pani radna Aneta Bławat godz. 12:47 - powrót na salę godz. 12:48,
- pan radny Adam Rozszczypała godz. 12:50 - powrót na salę godz. 12:52,
- pan radny Kazimierz Żółtek godz. 12:53 -powrót na sale obrad godz. 12:56,
- pani radna Barbara Kasińska godz. 12:54.

Pani Przewodnicząca zamknęła dyskusję, a następnie przeszła do realizacji kolejnego punktu 
porządku obrad.

Ad. 7. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:
a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2023 - 2026.
Pani Przewodnicząca poinformowała, że projekty uchwał były przedmiotem obrad 
komisji stałych i zostały pozytywnie zaopiniowane. Nadmieniła, iż jeśli nie będzie 
zgłoszeń to podda projekty uchwał pod głosowanie.

Nikt więcej się nie zgłosił, wobec czego pani Przewodnicząca poddała powyższy projekt 
uchwały pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXIV.1.2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 7 
do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.
Wyniki imienne:
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ZA (15) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, 
Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej 
Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok. 
Pani Przewodnicząca poinformowała, że powyższy projekt uchwały zawiera wszystkie 
zmiany, na których temat toczyła się wcześniej dyskusja.

Wobec braku zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższy projekt 
uchwały.

W trakcie realizacji niniejszego punktu na salę obrad powróciła pani radna Barbara 
Kasińska godz. 12:58.

\N głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXIV.2.2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 9 
do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.

Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, 
Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej 
Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

c) w sprawie przystąpienia do realizacji zadania w ramach Programu „Opieka 
wytchnieniowa" - edycja 2023 realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego. 
Pani Przewodnicząca nie widząc zgłoszeń do dyskusji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji zadania w ramach Programu „Opieka 
wytchnieniowa" - edycja 2023 realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXIV.3.2023 została podjęta i stanowi załącznik 
nr 11 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.

Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam
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Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

d) w sprawie przystąpienia do realizacji zadania w ramach Programu „Asystent osobisty 
osoby niepełnosprawnej" - edycja 2023 realizowanego ze środków Funduszu 
Solidarnościowego.
Pani Przewodnicząca nie widząc zgłoszeń do dyskusji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji zadania w ramach Programu „Asystent 
osobisty osoby niepełnosprawnej" - edycja 2023 realizowanego ze środków Funduszu 
Solidarnościowego.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXIV.4.2023 została podjęta i stanowi załącznik 
nr 13 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.

Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

e) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia dla 
rodzin zastępczych zawodowych.
Pani Przewodnicząca nie widząc zgłoszeń do dyskusji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia 
dla rodzin zastępczych zawodowych.
W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXIV.5.2023 została podjęta i stanowi załącznik 
nr 15 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.

Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

f) w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2023 r.
Pani Przewodnicząca nie widząc zgłoszeń do dyskusji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2023 r.
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W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXIV.6.2O23 została podjęta i stanowi załącznik 
nr 17 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.

Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.

g) w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Opatowie na 2023 r.
Pani Przewodnicząca nie widząc zgłoszeń do dyskusji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Opatowie na 2023 r.
W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXIV.7.2023 została podjęta i stanowi załącznik 
nr 19 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.

Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.

h) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji budżetu, finansów, rozwoju gospodarczego 
i promocji powiatu na 2023 r.
Pani Przewodnicząca nie widząc zgłoszeń do dyskusji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji budżetu, finansów, rozwoju 
gospodarczego i promocji powiatu na 2023 r.
W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXIV.8.2023 została podjęta i stanowi załącznik 
nr 21 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.

Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.

i) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji oświaty, sportu, zdrowia i pomocy 
społecznej na 2023 r.
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Pani Przewodnicząca nie widząc zgłoszeń do dyskusji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji oświaty, sportu, zdrowia i pomocy 
społecznej na 2023 r.
W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXIV.9.2023 została podjęta i stanowi załącznik 
nr 23 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.

Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.

j) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg 
i transportu na 2023 r.
Pani Przewodnicząca nie widząc zgłoszeń do dyskusji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, 
dróg i transportu na 2023 r.
W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXIV.10.2023 została podjęta i stanowi załącznik 
nr 25 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.

Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.

k) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 r.
Pani Przewodnicząca nie widząc zgłoszeń do dyskusji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 r.
W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXIV.11.2023 została podjęta i stanowi załącznik 
nr 27 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.

Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.
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Wynik głosowania stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.

I) w sprawie przyjęcia sprawozdania Starosty Opatowskiego z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku za 2022 rok.
Pani Przewodnicząca nie widząc zgłoszeń do dyskusji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 r.
W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXIV.12.2023 została podjęta i stanowi załącznik 
nr 29 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.

Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.

m) w sprawie wniosku dotyczącego działalności Szpitala Św. Leona sp. z o.o. z siedzibą 
w Opatowie.
Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Alicji Frejlich jako Przewodniczącej Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji, która powiedziała, że do Rady Powiatu/do Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji wpłynął wniosek mieszkańca naszego powiatu na działalność 
pracowników szpitala. Komisja pracując odbyła 2 posiedzenia i w ramach swoich prac 
skierowała pismo do prezesa Szpitala Powiatu Powiatowego w Opatowie o wyjaśnienie 
tych kwestii, jakie były zawarte we wniosku. Aktualnie, Komisja Skarg, Wniosków 
i Petycji Rady Powiatu w Opatowie z materiałów jakie zgromadziła nie może 
dostatecznie zająć stanowiska, jeśli chodzi o kwestie zawarte we wniosku przedłożonym 
przez mieszkańca powiatu opatowskiego. Rzetelne rozpatrzenie wniosku wymaga 
głębokiej pracy i sprawdzenia tych wszystkich kwestii, które są zawarte we wniosku, 
dlatego przekazujemy rozpatrzenie tej sprawy, czy działalność pracowników szpitala 
powiatowego jest zgodna z obowiązującymi zasadami do Prezesa Szpitala Powiatowego 
w Opatowie - zakończyła wypowiedź pani A. Frejlich.

Wobec braku zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wniosku dotyczącego działalności Szpitala Św. Leona sp. z o.o. z siedzibą 
w Opatowie.
W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXIV.13.2023 została podjęta i stanowi załącznik 
nr 31 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.

Wyniki imienne:
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ZA (15) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Maciej Wolański, 
Kazimierz Żółtek.
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Bogusław Włodarczyk
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.

O głos poprosił pan radny Bogusław Włodarczyk, który poinformował, że wstrzymał się 
dlatego, że nie do końca zrozumiał dokładnie jak to ma być w tym temacie.

Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka odpowiedziała, że nie było do kompetencją 
Komisji tylko władz szpitala, dlatego temat zostaje przekazany zgodnie z kompetencją.

Salę obrad opuściła oraz pani radna Wiesława Słowik godz. 13:07, która nie powróciła 
już na sale obrad.
W tym samym czasie opuścił również salę pan radny Adam Rozszczypała godz.13:07, 
który powrócił na salę godz. 13:08.
Od tej pory dalsza część obrad toczyła się w obecności 15 - osobowego składu radnych.

n) w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli w szkołach 
i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Opatowski na rok 2023, 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli oraz form 
i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane.
Pani Przewodnicząca nie widząc zgłoszeń do dyskusji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 
w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Opatowski na rok 
2023, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli oraz form 
i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane.
W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXIV.14.2023 została podjęta i stanowi załącznik 
nr 33 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.

Wyniki imienne:
ZA (15) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, 
Kazimierz Żółtek.
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.

o) w sprawie określenia zasad udzielania i wymiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze 
w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Opatowski.
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Pani Przewodnicząca nie widząc zgłoszeń do dyskusji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i wymiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono stanowiska 
kierownicze w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 
Opatowski.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXIV.15.2023 została podjęta i stanowi załącznik 
nr 35 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.

Wyniki imienne:
ZA (15) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, 
Kazimierz Żółtek.
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.

Wobec zrealizowania bieżącego punktu pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego 
punktu porządku obrad.

Ad. 8. Zapoznanie się ze sprawozdaniem Przewodniczącego Rady Powiatu z realizacji planu 
pracy za 2022 r.
Pani Przewodnicząca powiedziała, że wszyscy przewodniczący przedstawili poszczególne 
sprawozdania z realizacji planu prac. Wobec braku uwag do sprawozdania 
Przewodniczącego Rady Powiatu z realizacji planu pracy za 2022 r. uznała punkt za 
zrealizowany.

Przedmiotowe sprawozdanie stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu obrad.

Ad. 9. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z działalności Komisji skarg, wniosków i petycji za 
2022 r.
Wobec braku uwag do sprawozdania z działalności Komisji skarg, wniosków i petycji za 2022 
r. pani Przewodnicząca uznała punkt za zrealizowany.

Przedmiotowe sprawozdanie stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu obrad.

Ad. 10. Zapoznanie się ze sprawozdaniem Komisji Rewizyjnej z realizacji planu kontroli za 
2022 r.
Wobec braku uwag do sprawozdania Komisji Rewizyjnej z realizacji planu kontroli za 2022 r. 
pani Przewodnicząca uznała punkt za zrealizowany.
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Przedmiotowe sprawozdanie stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu obrad.

Ad. 11. Zapoznanie się sprawozdaniami z realizacji planów prac komisji Rady Powiatu 
w Opatowie za rok 2022:

a) Komisji budżetu, finansów, rozwoju gospodarczego i promocji powiatu,
b) Komisji oświaty, sportu, zdrowia i pomocy społecznej,
c) Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu.
d) Komisji Rewizyjnej.

Wobec braku zgłoszeń do sprawozdań z realizacji poszczególnych planów prac komisji Rady 
Powiatu w Opatowie za rok 2022 pani Przewodnicząca uznała ww. punkt za zrealizowany, po 
czym przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.

Przedmiotowe sprawozdania stanowią kolejno załączniki nr 40, 41, 42, i 43 do niniejszego 
protokołu.

Ad. 12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka poinformowała, że pan Starosta w wyczerpujący 
sposób na bieżąco udzielał na bieżąco odpowiedzi, wobec czego uznała ww. punkt porządku 
obrad za zrealizowany, po czym przeszła do realizacji ostatniego puntu porządku obrad.

Ad. 13. Zakończenie obrad LXXIV sesji Rady Powiatu.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka poinformowała, że porządek obrad został 
zrealizowany, po czym wypowiedziała formułę - „zamykam obrady LXXIV sesji Rady Powiatu 
w Opatowie".

Przewodniczący Rady

Bożena Kornacka
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